



VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763
 E: Enquiry@vnpf.com.vu
 Website: www.vnpf.com.vu

VACANCY NOTICE

The Vanuatu National Provident Fund (VNPf) was established under the Vanuatu National Provident Fund Act [CAP 189] to provide security for workers during their working life and into retirement.

We are inviting professional qualified and experienced individuals to apply for the position of Bouffa Farm Assistant.

Job Titles	Bouffa Farm Assistant
Location	VNPf Head Office, Port Vila
About the Role of the Bouffa Farm Assistant	The Farm Assistant will assist in the day-to-day operations of the farm, including the care and maintenance of crops and livestock, the operation and upkeep of farm equipment, and general farm maintenance tasks. The role requires a strong work ethic, attention to detail, and the ability to work both independently and as part of a team.
About the Candidate	<p>Qualifications/Experience</p> <ul style="list-style-type: none"> • Diploma in Agriculture or related study is a plus. • Has over 5 years of experience, ideally from the same or similar industry. <p>Key attributes and requirements</p> <p>1. Physical Stamina and Strength: A farm assistant needs to have good physical endurance and strength to perform these tasks efficiently and safely.</p> <p>2. Attention to Detail: A keen eye for detail is essential for spotting signs of crop diseases, pest infestations, livestock health issues, or machinery malfunctions.</p> <p>3. Problem-Solving Skills: Farms are dynamic environments where issues can arise unexpectedly, such as machinery breakdowns, sudden weather changes, or livestock illnesses. A farm assistant must be resourceful and quick-thinking, capable of identifying problems and finding practical solutions.</p> <p>4. Adaptability and Flexibility: Farming often requires adapting to changing conditions, whether that's a sudden weather event, seasonal changes, or unexpected challenges. Farm assistants must be flexible, adjusting to new tasks, shifting priorities, or adapting to new technologies and methods as needed.</p> <p>6. Team Player: Good communication and teamwork are essential for coordinating tasks and ensuring smooth farm operations.</p>

7. Knowledgeable and Skilled: A farm assistant should have a solid understanding of farming practices, including crop cultivation, irrigation, livestock care, and equipment maintenance.

8. Communication Skills: Clear communication is important for understanding instructions from supervisors, coordinating with coworkers, and ensuring that any issues or concerns are addressed.

9. Safety-Conscious: Farms can present hazards, including heavy machinery, chemicals, and livestock. A farm assistant must be aware of and adhere to safety protocols to minimize accidents, injuries, or health risks.

Key outcomes

1. Increased Productivity and Efficiency:

- Timely planting, irrigation, and harvesting contribute to higher crop yields.
- Efficient use of machinery and tools to minimize downtime and maintenance costs.
- Proper animal care leads to improved livestock health, growth, and productivity.

2. Quality Crop and Livestock Care:

- Healthy crops that are free from pests, diseases, and weeds, leading to higher-quality harvests.
- Strong and healthy livestock that are well-fed, disease-free, and ready for market, increasing profitability.
- Proper care of soil health, which contributes to sustainable farming practices and long-term viability.

3. Cost Control and Resource Management:

- Efficient use of resources (water, fertilizers, feed) reduces waste and costs.
- Accurate record-keeping helps track inputs, outputs, and financial data, ensuring optimal use of resources.
- Minimizing losses (such as crop loss from disease or spoilage, or livestock injury or disease) ensures profitability.

4. Safety and Compliance:

- Adherence to safety protocols reduces accidents and injuries on the farm, creating a safer work environment.
- Ensuring compliance with regulations (e.g., pesticide use, livestock welfare) to avoid legal issues or fines.
- Preventing environmental damage by adhering to sustainable practices, minimizing pollution, and maintaining biodiversity.

5. Positive Farm Reputation:

	<ul style="list-style-type: none">• Consistent product quality and reliable operations lead to good relationships with customers, suppliers, and local communities.• Ethical and transparent practices in handling animals and crops build trust with consumers, potentially opening markets for higher-value products. <p>6. Support for Farm Growth and Expansion:</p> <ul style="list-style-type: none">• Increased efficiency and productivity contribute to financial growth, allowing for reinvestment into the farm.• Innovation and new techniques can lead to expanded capabilities (e.g., adopting new technology, diversifying crop production, or expanding livestock operations).
--	---

Please send application along with Resume/CV, three (3) recent references/referee reports and must be addressed to:

Mr. Paul Kaun
General Manager
Vanuatu National Provident Fund
PO Box 420
Port Vila Vanuatu

Applications can also be emailed in pdf format to recruitment@vnpf.com.vu

For a full copy of the detailed job description for the position you are applying for, please contact the HR Department at 23808, extension number 1103 or by email to: recruitment@vnpf.com.vu

Closing date is **20th April 2025**.

NB: Envelopes must be marked confidential and labeled with the position you are applying for on the top right-hand side. Only shortlisted candidates will be contacted.



VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street
P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu
Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763
E: Enquiry@vnpf.com.vu
Website: www.vnpf.com.vu

VEKENSI NOTIS

Vanuatu Nasonal Providen Fan (VNPf) hemi establis anda long Vanuatu Nasonal Providen Fan Akt (CAP 189) blong provaedem sekiuriti blong ol woka long taem blong wok laef blong olgeta mo kasem ritaeiamen blong olgeta.

Taetol blong ol wok ya	Bufa Fam Asisten
Lokesen	VNPf Hed Ofis, PORT VILA
Wanem nao wok blong Bufa Fam Asisten	Fam asisten ya bae i asist long ol evri dei opereisen blong fam, inkludum kea mo meintenens blong ol krop mo laefstok. Opereisen mo apkip blong fam ekwipmen, mo jenerol fam meintenens task. Wok ya emi rikwaeiarem wan gudfala wok etik, atensen long diteil, mo abiliti blong wok yu wan mo olsem pat blong wan tim.
Wanem nao VNPf i wantem long kandidat	<p>Kwalifikesen/Eksperiens</p> <ul style="list-style-type: none">• Diploma long Agrikalja o wan stadi we i rileit long wok ya.• Mas gat ova 5 yia blong eksperiens long wan simila indastri. <p>Olgeta ki atribiut mo rikwaeiamen</p> <ol style="list-style-type: none">1. Fisikol Stamina mo Strengt: Fam asisten i nid blong gat wan gudfala fisikol endurens mo strengt blong pefomem olgeta wok efisientli mo seifli.2. Atensen long Diteil: Mas save lukluk gud long ol diteil emi esensol blong faenem ol saen blong krop disis, pest infesteisen, laevstok helt isiu, o masineri malfanksen.3. Skil blong solvem problem: Ol fam oli ol daenamik envaromen we ol isiu oli save kerap eni taem, olsem masineri brekdaon, weta emi jenis, o laefstok ilnes. Fam asisten i mas risosful mo gat kwik tingting, mas save aedentifaeiem ol problem mo faenem ol praktikol solusen.4. Adapabiliti mo Fleksibiliti: Faming emi rikwaeiarem blong mas adapt long ol kondisen, olsem jenis blong weta, sisenol jenis, o wan jalenj we yu no ekspektem. Fam asisten i mas fleksibol, adjust wetem ol niufala task, muvum ol praeioriti, o adapt wetem ol niu teknoloji mo ol metod olsem we i nid.5. Tim Pleia: Mas gat gud komiunikesen mo tim wok emi esensol blong kodinetem ol task mo mekem sua se gat gudfala fam opereisen.6. Nolejebol mo Skil: Fam asisten i mas gat wan solid andastanding long ol faming praktis, inkludum krop kaltivesen, irigeisen, laefstok kea, mo ekwipmen meintenens.

7. **Komiunikesen Skil:** Kliia komiunikesen emi impoten blong andastandem ol instraksen blong ol supavaesa, kodinet wetem ol wokman, mo mekem sua blong adresem eni isiu o konsen.
8. **Sefti-konses:** Ol fam oli save presentem ol hazad, olsem hevi masineri, kemikol, laefstok. Fam asisten i mas awea mo folem ol sefti protokol blong minimaezem ol aksiden, ol injuri, o ol helt risk.

Olgeta ki aotkam

1. Inkrisim Prodaktiviti mo Efisiensi:

- Taemli planting, irigesen, mo harvest emi kontribiut long hae krop yild.
- Efisient ius blong ol masin mo tul blong minimaesem daontaem mo meintenens kost.
- Propa animol kea emi lid i go long impruv laefstok helt, grout, mo prodaktifiti.

2. Kwaliti Krop mo Laefstok:

- Ol helti krop we oli nogat ol pest, disis, mo wid, we i lid golo haeia kwaliti harvest.
- Strong mo helti laefstok we oli kakae gud, nogat disis, mo redi blong maket, inkrisim profitabiliti.
- Propa kea long helt blong soil, we emi kontribiut long sasteinabol faming praktis mo long-tem vaeiabiliti.

3. Kost Kontrol mo Risos Manejmen:

- Efisient ius blong risos (wota, fetilaeza, fid) emi readiusum weist mo kost.
- Akiuret rekod kiping i help trakem ol input, aotput, faenansol data, i mekem sua gudfala ius blong risos.
- Minimaezem los (olsem krop los tru long disis o spoilej, o aefstok injuri o disis) i mekem sua se i gat propfitabiliti.

4. Sefti mo Komplaiens:

- Folem gud ol sefti protokol emi readiusum ol aksiden mo injuri long fam, i krietem wan seif ples blong wok.
- Mekem sua se i gat komplaiens wetem regiuelesen (e.g. Pestisaed ius, laefstok welfea) blong avavoidem ligel isiu o faen.
- Priventem ol envaromentol damej we yu folem ol sasteinabol praktis, minimaesem polusen, mo meintenem baeiodaevesiti.

	<p>5. Positif Fam Reputesen:</p> <ul style="list-style-type: none">• Konsisten prodakt kwaliti mo rilaeiabol opereisen i lid i go long gudfala rilesensip wetem ol kastoma, saplaeia, mo lokol komiuniti.• Etikol mo transparent praktis long handling blong ol animol mo ol krop i bildim trast wetem ol kastoma, mo i potenseli openem ol maket blong ol haeia valiu prodakt. <p>6. Sapot blong Grout mo Ekspansen blong Fam:</p> <ul style="list-style-type: none">• Inkris long efisiensi mo prodaktifiti i kontribiut long grout, alaoem ri-investment i go long fam.• Inovesen mo niu teknik i save lid i go long ekspandem ol kepabiliti (e.g. adoptem niu teknoloji, daevesifaiem krop prodaksen, o ekspandem laefstok operesen).
--	---

Plis sendem aplikesen wetem resempe/CV, mo tri (3) risent referens mo referi, ol notaraes akademik setifiket, notaraes polis kliarens mo mas adresem i go long:

**Paul Kaun
Jenerol Maneja
Vanuatu Nasonal Providen Fan
PO Box 420
Port Vila Vanuatu**

Yu save imeilem aplikesen tu long PDF i go long recruitment@vnpf.com.vu.

Blong karem wan ful kopi blong diteil job deskripsen plis kontaktem Human Risos Dipatmen long telefon +(678) 23808, ekstensen 1103, o long imeil: recruitment@vnpf.com.vu.

Klosing deit hemi **20 Eprel 2025**.

NB: Ol envelop i mas gat mak we i talem konfidensol mo lebelem wetem posisen we yu wantem aplaei from long top raet-hand saed. VNPF bae emi kontaktem ol sotlist kandideit nomo.



VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763
 E: Enquiry@vnpf.com.vu
 Website: www.vnpf.com.vu

AVIS DE VACANCE

La Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu (CNPV) a été créée en vertu de la loi sur la Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu [CAP 189] pour assurer la sécurité des travailleurs pendant leur vie active et à la retraite.

Titre du poste	Assistant à la ferme de Bouffa
Emplacement	Siège du CNPV, PORT VILA
Le rôle de l'assistant agricole Bouffa	L'assistant agricole participera aux activités quotidiennes de la ferme, notamment aux soins et à l'entretien des cultures et du bétail, à l'utilisation et à l'entretien du matériel agricole, ainsi qu'aux tâches générales d'entretien de la ferme. Ce poste exige une solide éthique de travail, le souci du détail et la capacité de travailler à la fois de manière indépendante et en équipe.
À propos du candidat	<p>Qualifications/Expérience</p> <ul style="list-style-type: none"> • Un diplôme en agriculture ou dans un domaine connexe est un plus. • Avoir plus de 5 ans d'expérience, idéalement dans le même secteur ou un secteur similaire. <p>Principales caractéristiques et exigences</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Endurance et force physiques: Un assistant agricole doit avoir une bonne endurance physique et de la force pour effectuer ces tâches efficacement et en toute sécurité. 2. Souci du détail: Un sens aigu du détail est essentiel pour repérer les signes de maladies des cultures, les infestations de ravageurs, les problèmes de santé du bétail ou les dysfonctionnements des machines. 3. Aptitude à résoudre les problèmes: Les exploitations agricoles sont des environnements dynamiques où des problèmes peuvent survenir de manière inattendue, tels que des pannes de machines, des changements climatiques soudains ou des maladies du bétail. L'assistant agricole doit faire preuve d'ingéniosité et de rapidité d'esprit, être capable d'identifier les problèmes et de trouver des solutions pratiques.

4. **Adaptabilité et flexibilité:** L'agriculture exige souvent de s'adapter à des conditions changeantes, qu'il s'agisse d'un événement météorologique soudain, de changements saisonniers ou de défis inattendus. Les assistants agricoles doivent être flexibles, s'adapter à de nouvelles tâches, changer de priorités ou s'adapter à de nouvelles technologies et méthodes en fonction des besoins.
5. **Esprit d'équipe:** Une bonne communication et un travail d'équipe sont essentiels pour coordonner les tâches et assurer le bon fonctionnement de l'exploitation.
6. **Connaissances et compétences:** L'assistant agricole doit avoir une bonne connaissance des pratiques agricoles, notamment de la culture, de l'irrigation, des soins au bétail et de l'entretien du matériel.
7. **Compétences en matière de communication:** Une communication claire est importante pour comprendre les instructions des superviseurs, assurer la coordination avec les collègues et veiller à ce que tous les problèmes ou préoccupations soient pris en compte.
8. **Conscience de la sécurité:** les exploitations agricoles peuvent présenter des risques, notamment en ce qui concerne les machines lourdes, les produits chimiques et le bétail. L'assistant agricole doit connaître et respecter les protocoles de sécurité afin de minimiser les accidents, les blessures et les risques pour la santé.

Principaux résultats

1. Productivité et efficacité accrues:

- La plantation, l'irrigation et la récolte au bon moment contribuent à augmenter le rendement des cultures.
- L'utilisation efficace des machines et des outils permet de minimiser les temps d'arrêt et les coûts d'entretien.
- Des soins appropriés aux animaux permettent d'améliorer la santé, la croissance et la productivité du bétail.

2. Des soins de qualité pour les cultures et le bétail:

- Des cultures saines, exemptes de parasites, de maladies et de mauvaises herbes, ce qui permet d'obtenir des récoltes de meilleure qualité.
- Un bétail fort et en bonne santé, bien nourri, exempt de maladies et prêt à être commercialisé, ce qui accroît la rentabilité.

- Des soins appropriés pour la santé des sols, qui contribuent à des pratiques agricoles durables et à une viabilité à long terme.

3. Contrôle des coûts et gestion des ressources:

- L'utilisation efficace des ressources (eau, engrais, aliments pour animaux) réduit les déchets et les coûts.
- La tenue de registres précis permet de suivre les intrants, les extrants et les données financières, ce qui garantit une utilisation optimale des ressources.
- La minimisation des pertes (telles que les pertes de récoltes dues à la maladie ou à la détérioration, ou les blessures ou les maladies du bétail) garantit la rentabilité.

4. Sécurité et conformité:

- Le respect des protocoles de sécurité réduit le nombre d'accidents et de blessures sur l'exploitation, créant ainsi un environnement de travail plus sûr.
- Garantir le respect des réglementations (par exemple, l'utilisation des pesticides, le bien-être du bétail) afin d'éviter les problèmes juridiques ou les amendes.
- Prévenir les dommages environnementaux en adhérant à des pratiques durables, en minimisant la pollution et en préservant la biodiversité.

5. Réputation positive de l'exploitation :

- La qualité constante des produits et la fiabilité des opérations permettent d'entretenir de bonnes relations avec les clients, les fournisseurs et les communautés locales.
- Des pratiques éthiques et transparentes en matière de traitement des animaux et des cultures renforcent la confiance des consommateurs, ce qui peut ouvrir des marchés pour des produits de plus grande valeur.

6. Soutien à la croissance et à l'expansion des exploitations agricoles :

- L'amélioration de l'efficacité et de la productivité contribue à la croissance financière, ce qui permet de réinvestir dans l'exploitation.
- L'innovation et les nouvelles techniques peuvent conduire à une extension des capacités (par exemple, l'adoption de nouvelles technologies, la diversification

	de la production végétale ou l'extension des opérations d'élevage).
--	---

Veillez envoyer votre candidature accompagnée de votre curriculum vitae et de trois (3) références/rapports d'expertise récents à l'adresse suivante

M. Paul Kaun
Directeur général
Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu
PO Box 420
Port Vila Vanuatu

Les candidatures peuvent également être envoyées par courrier électronique au format pdf à l'adresse suivante : recruitment@vnpf.com.vu.

Pour obtenir une copie complète de la description détaillée du poste pour lequel vous postulez, veuillez contacter le département des ressources humaines au 23808, poste 1103, ou par courrier électronique à l'adresse suivante : recruitment@vnpf.com.vu.

La date de clôture est le **20 avril 2025**.

NB : Les enveloppes doivent porter la mention "confidentiel" et l'indication du poste pour lequel vous postulez en haut à droite. Seuls les candidats présélectionnés seront contactés.